
                                           Protokół Nr LI/09
z LI  Sesji  Rady Miejskiej  w Łowiczu  odbytej w dniu 22 grudnia 2009 roku w sali 
                           Urzędu Miejskiego w Łowiczu , Stary Rynek 1

  Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad LI Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad  Sesji.
3. Przyjęcie protokołu z XLIX, L Sesji Rady Miejskiej.
4. Rozpatrzenie uchwał: 
   1/ w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2009 rok.
   2/ w sprawie ustalenia wykazu niezrealizowanych kwot wydatków zamieszczonych 
       w budżecie Miasta Łowicza, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2009,
   3/ w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowych      
       znajdujących się w zasobach Gminy Miasta  Łowicza,
   4/ w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łowiczu 
       na  2010 rok.
  5. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej na  2010 rok oraz  poszczególnych Komisji 
      na  I półrocze 2010 roku.
  6. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.
  7. Informacja o działalności Związku  Międzygminnego „Bzura”.
  8. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na poprzedniej Sesji.
  9. Interpelacje, zapytania, sprawy różne.
10. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
11. Zakończenie obrad LI  Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.     

Ad.1.

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Radny Henryk Zasępa.
Powitał Radnych, Pana Janusza Michalaka Starostę Łowickiego, Pana Bolesława Heichmana 
Wicestarostę Łowickiego, Panią Mirosławę Walczak Dyrektor Gimnazjum Nr 2 w Łowiczu, 
Pana Krzysztofa Janickiego Przewodniczącego Rady Rodziców przy Gimnazjum Nr 2 
w Łowiczu,  Pana Cezarego Dzierżka Przewodniczącego Zgromadzenia Ogólnego Związku 
Międzygminnego „Bzura”, Pana Ryszarda Delugę Prezesa Związku 
Międzygminnego  „Bzura”, Pana Leszka Arkuszyńskiego Wiceprzewodniczącego Zarządu 
Związku Międzygminnego „Bzura” Burmistrza Miasta Pana Krzysztofa Jana Kalińskiego, 
Wiceburmistrza Miasta Pana Bogusława Bończaka, Dyrektorów jednostek, 
Przewodniczących Zarządu Osiedli, Sekretarza Miasta Panią Marię Więckowską, 
Radcę Prawnego Pana Marcina Fastyna, Skarbnika Miasta Pana Arkadiusza Podsędka, 
Naczelników Wydziału, pracowników Urzędu Miejskiego i przedstawicieli mediów 
oraz zaproszonych gości.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że obecnych jest 20 radnych i podejmowane 
uchwały będą prawomocne.

Ad.2

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Radni i wszyscy zaproszeni na  Sesję
otrzymali proponowany porządek obrad. 
                       Radni nie zgłosili propozycji zmian.
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Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował, aby pkt. 4 z proponowanego porządku 
obrad przesunąć jako pkt. 7,  ponieważ zaproszeni goście przedstawiający problem przybędą 
na sesję Rady z opóźnieniem. 
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie proponowanych zmian.
                                        20 „za” , 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że propozycja zmian została przyjęta 
jednogłośnie.

Ad.3.

Protokóły  zostały wyłożone w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad.
Sekretarzami  byli: XLIX Sesji Radny Kazimierz Sobieszek oraz  L Sesji Radny 
Leszek Plichta.
Radni oraz Sekretarze Sesji  nie zgłosili uwag do protokołów  z ostatnich Sesji Rady.  
Przewodniczący stwierdza, że Protokóły  z XLIX, L Sesji zostały przyjęty bez zmian.
Przewodniczący Rady Miejskiej na Sekretarza LI Sesji proponuję  Radną 
Marzenę Rokicką, która wyraziła zgodę.  
                          
Pan Krzysztof Jan Kaliński - poinformował, że w  listopadzie 2008 roku Rada Miejska 
podjęła  Deklarację w sprawie ogłoszenia w Łowiczu Roku 2009 - Rokiem Jana Wegnera.
Burmistrz Miasta poinformował, że w Starostwie  Powiatu Łowickiego ogłoszono Rok 2009 
-Rokiem Józefa Chełmońskiego, dlatego pod koniec roku dokonano podsumowania 
w Muzeum .Podobnie w Gimnazjum Nr 2 dokonano podsumowania Roku Jana Wegnera.
Stwierdził, że należy pamiętać o wybitnych osobistościach pracujących i działających 
na terenie miasta Łowicza i powiatu łowickiego.
Należy się cieszyć, że rodzina Wegnerów mieszkała  w naszym mieście na Nowym Rynku 
przez wiele lat włączała się w życie społeczne i kulturalne miasta.
Burmistrz Miasta podziękował Przewodniczącemu Rady Miejskiej oraz Radnym za 
przyjęcie Deklaracji o Roku Jana Wegnera  oraz  za przeznaczenie środków finansowych 
na wydawnictwa.
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował  Burmistrzowi Miasta, Pani Dyrektor 
Gimnazjum Nr 2, Przewodniczącemu Rady Rodziców oraz młodzieży za  inicjatywę, 
zaangażowanie i pomoc przy organizowaniu obchodów Roku Jana Wegnera. 
Przewodniczący Rady Miejskiej oraz Burmistrz Miasta wręczyli ksiązki i kwiaty.
Przewodniczący Samorządu Uczniowskiego i Przewodniczący Stowarzyszenia Absolwentów 
Gimnazjum Nr 2 podziękowali za  umożliwienie zorganizowania obchodów Roku Jana 
Wegnera, za ufundowanie tablicy pamiątkowej. Stowarzyszenie Absolwentów powstało w 
10- rocznicę utworzenia Gimnazjum oraz 100 letnia rocznicę urodzin Jana Wegnera

Pani M.Walczak - stwierdziła, że byto ważny rok dla Gimnazjum nr 2 w Łowiczu, 
podziękowała Przewodniczącemu Rady , Radnym Burmistrzowi Miasta oraz Pani Ewie 
Rześnej- Kukieła za pomoc w zorganizowaniu obchodów Roku Wegnera. 

Burmistrz Miasta - poinformował, że Rok Jana  Wegnera był uczczony w zróżnicowany 
sposób, wydano książkę  organizowano konkursy w których wzięło udział wiele młodzieży 
Podziękował Pani Dyrektor Gimnazjum Nr 2  i młodzieży za aktywne włączenie się w 
obchody Roku  Jana Wegnera. Stwierdził, że Gimnazjum Nr 2 nadano imię Jana Wegnera, 
młodzież składała uroczyste ślubowania, za co dziękował Pani Dyrektor Szkoły.

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał treść podziękowania dla Radnych Rady Miejskiej.

                                      / stanowi załącznik/
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Burmistrz Miasta - podziękował Staroście Łowickiemu za przychylność i pomoc przy 
składaniu wniosków unijnych i realizacji wspólnych inwestycji. Podziękował za dobrą 
współpracę i decyzje korzystne dla miasta. Organizowanych jest wiele wspólnych imprez i 
spotkań . Podejmowane są wspólne decyzje w sprawie realizacji wykonania inwestycji w 
ulicach Armii Krajowej, Chełmońskiego lub wspólnego lądowiska.

Ad.4.
1/ Projekt uchwały  w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2009 rok -   przedstawił 
Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik Miasta 

                                          / stanowi załącznik/

                                Pytań i  uwag nie zgłoszono.

Opinię Komisji Gospodarczej i Budżetu Miasta - przedstawił Przewodniczący Komisji Radny 
Jacek  Haczykowski.

Opinię Komisji Budżetu i Finansów - przedstawił Przewodniczący Komisji Radny Grzegorz 
Wojciechowski.   

                                           /stanowią załączniki/

 Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie uchwały:

                              20 „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzymujących”  
  Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła  jednogłośnie 
                                   U c h w a ł ę  Nr LI/411/2009 
2/Projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu niezrealizowanych kwot    wydatków 
zamieszczonych w budżecie Miasta Łowicza, które nie wygasają z upływem roku 
budżetowego 2009 wraz z autopoprawką  przedstawił  Pan Arkadiusz Podsędek Skarbnik 
Miasta                     / stanowi załącznik/                              

                             Pytań i uwag nie zgłoszono.

Opinię Komisji Gospodarczej i Budżetu Miasta - przedstawił Przewodniczący Komisji Radny 
Jacek  Haczykowski 

Opinię Komisji Budżetu i Finansów - przedstawił Przewodniczący Komisji Radny Grzegorz 
Wojciechowski.

                                 / stanowi załącznik/

 Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie uchwały wraz z 
autopoprawką

                            20 „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzymujących”  
  Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła  jednogłośnie 
                                   U c h w a ł ę  Nr LI/412/2009 
 3/Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
gruntowych  znajdujących się w zasobach Gminy Miasta  Łowicza - przedstawiła Pani 
Anna Gajewska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami.

                                    / stanowi załącznik /

                                Pytań i  uwag nie zgłoszono.
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Opinię Komisji Gospodarczej i Budżetu Miasta - przedstawił Przewodniczący Komisji Radny 
Jacek  Haczykowski 

Opinię Komisji Budżetu i Finansów - przedstawił Przewodniczący Komisji Radny 

Grzegorz Wojciechowski.

   Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie uchwały:

                              20 „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzymujących”  
  Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła  jednogłośnie 
                                     U c h w a ł ę  Nr LI/413/2009 
  4/Projekt uchwały  w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji   Rewizyjnej Rady 
Miejskiej w Łowiczu na  2010 rok - przedstawił Przewodniczący Komisji Radny 
Tadeusz Żaczek 
                                    / stanowi załącznik /

                                      Pytań i  uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie uchwały:

                              20 „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzymujących”  
  Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła  jednogłośnie 
                                   U c h w a ł ę  Nr LI/414/2009 
5.Propozycje planu pracy Rady Miejskiej na  2010 rok oraz  poszczególnych Komisji na 
I półrocze 2010 roku -przedstawili Przewodniczący Rady Miejskiej Radny Henryk 
Zasępa oraz 
   Zastępca Przewodniczącego Komisji Społecznej  Radna  Grażyna Sobieszek 
   Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów      Radny  Grzegorz     Wojciechowski 
   Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta Radny  Jacek Haczykowski 
   Przewodniczący Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej  Radny  Krzysztof  Zieliński 
                                       / stanowią załączniki/
Radny K.Sobieszek - zwrócił się z zapytaniem, czy na posiedzeniach Komisji nie powinna 
być przedstawiona informacja o realizacji inwestycji w 2010 roku.
Burmistrz Miasta - poinformował, że informacja o wykonaniu inwestycji w 2010 roku może 
być przedłożona na posiedzeniach Komisji w II półroczu 2010 roku.
Przewodniczący Rady Miejskiej  zaproponował  przyjęcie planów pracy na 2010 rok:

                           20 „za”, 0 „przeciw”, 0„wstrzymujących”  
Przewodniczący Rady stwierdził, że plany pracy Rady i Komisji zostały przyjęte 
jednogłośnie, które zostaną  przesłane Naczelnikom Wydziałów i Dyrektorom jednostek 
celem przygotowania materiałów pod obrady Rady i Komisji.

Ad.6.

Informacja o działalności w okresie między Sesjami - przedstawił Pan Krzysztof Jan 
Kaliński Burmistrz Miasta
                                               / stanowi załącznik /
Pan Krzysztof Jan Kaliński - Burmistrz Miasta - poinformował, że przykra była 
wiadomość, że nie przyznano środków finansowych w ramach powiatowo -miejsko-gminnej
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„Schetynówki”, dzięki której miały być wyremontowane drogi od przejazdu kolejowego do 
miejscowości Kiernozia. Wniosek był zgłoszony na prawie 20 mln złotych a dla miasta 
Łowicz była  planowana kwota około 1.2 mln złotych.
Burmistrz Miasta podziękował  za  współpracę  oraz udział we wszystkich uroczystościach 
miejsko- powiatowych.
Pan Janusz Michalak - Starosta Łowicki - podziękował za zaproszenie na Sesję. 
Poinformował, że złożony został wspólny wniosek na kwotę 4.8 mln złotych w tym dla 
miasta  1.2 mln złotych. Wniosek został odrzucony, ponieważ nie było pozwolenia na 
budowę, które wydaje starosta. Wcześniej wystarczyło tylko zgłoszenie inwestycji, ale w 
trakcie zmieniono zasady przyznawania dotacji. Ulica Chełmońskiego będzie wykonywana 
i na ten cel przeznaczono 300.000 złotych  ze środków powiatowych. 
Stwierdził, że niektórzy radni powiatowi są przeciwni pomocy finansowej dla zadań 
realizowanych przez miasto.
Starosta zwrócił uwagę, że siedzibą  powiatu jest miasto Łowicz , wiele gmin jest 
wspieranych finansowo, dlatego miasto tez powinno być dofinansowane a planowanej 
wysokości.
Radny Kazimierz Sobieszek- zwrócił się z zapytaniem, czy są szanse na zrealizowanie 
wniosku o dofinansowanie zakupu autobusów dla MZK.
Pan Krzysztof Jan Kaliński - stwierdził, że zawsze dobrze wypowiadał się na temat 
Radnych Rady Miejskiej, ale na Sesji jest to czas pracy Rady Miejskiej i szkoda, że niektórzy 
radni nie szanują pracy Przewodniczącego Rady oraz innych Radnych, Burmistrzów Miasta i 
wychodzą z posiedzenia po 1.5 godzinie. Stwierdził, że w ten sposób marnotrawią pieniądze 
łowickich podatników przeznaczone na mandaty i ryczałty dla radnych a którym brakuje 
czasu i cierpliwości, aby brać udział w całym posiedzeniu  Sesji Rady Miejskiej.
Na  posiedzenie Rady zostali zaproszeni ważni goście, którzy przedstawiają bardzo ważne 
sprawy związane z funkcjonowaniem Związku Międzygminnego „Bzura”.
Przewodniczący Rady Miejskiej - poinformował, że 2 Radnych usprawiedliwiało swoją 
nieobecność na dalszej części obrad.
Burmistrz Miasta - poinformował, że w dniu 23 grudnia b.r. Zarząd Sejmiku 
Samorządowego Województwa Łódzkiego będzie rozpatrywał wnioski na zakup 
6 autobusów.
Jeżeli wniosek zostanie pozytywnie rozpatrzony to miasto może być dofinansowane w 85 % 
na zakup 6 autobusów tj. na  kwotę 4.596.000 złotych.
Obecnie jeżdżące autobusy są w bardzo złym stanie technicznym i wymagają ciągłych 
remontów.
Radny Ryszard Szmajdziński - stwierdził, że jest bardzo zdegustowany  wystąpieniem 
Burmistrza Miasta. Podczas obrad Sesji można zauważyć, że to Burmistrz Miasta kieruje 
obradami Sesji zamiast Przewodniczącego Rady Miejskiej.
Przesadą jest stwierdzenie, że Radni marnotrawią pieniądze podatników.
Poinformował, że Radny R. Wójcik z przyczyn losowych został zmuszony do opuszczenia 
posiedzenia, o czym informował Przewodniczącego Rady Miejskiej.
Burmistrz Miasta - stwierdził, że praca Radnych polega na udziale w posiedzeniach.
Praca Burmistrza Miasta polega na realizacji wielu zadań. Poinformował, że zbyt rzadko 
pozwala sobie na zwracanie uwagi Radnym.
Burmistrz Miasta przeprosił Radnych za pouczanie i uwagi kierowane do radnych.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska przyjęła informację do 
wiadomości.

Ad.7.
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Informacje o działalności Związku Międzygminnego „Bzura” -przedstawił: Pan Ryszard 
Deluga Prezes Związku Międzygminnego „Bzura” podziękował za zaproszenie na sesję.
Poinformował, że delegaci, przedstawiciele samorządów powinni mieć szczegółowe 
informacje o działalności Związku. Członkowie Zarządu  Związku „Bzura” nie są w stanie 
informować wszystkich Rady Gmin bezpośrednio na sesjach Rady.
Poinformował, że opracowywany  jest  Krajowy i Wojewódzki  Plan Gospodarki Odpadami
Komunalnymi,  z  którego wynikają  pewne zobowiązania  mające  na celu  dostosowanie  do 
zasad  unijnych.  Gospodarka  odpadami  jest  źle  prowadzona  w  kraju,  powiecie  i  gminach 
należących do Związku. Około 70% mieszkańców podpisało umowy z firmami zajmującymi 
się wywozem odpadów. Z odbieranych odpadów około 95% to odpady mieszane, a tylko 5% 
są to segregowane odpady. Przewoźnicy nie są zainteresowani zbiórką odpadów 
segregowanych, ponieważ skupiają się głównie na wywózce i składowaniu.
Pan R.Deluga poinformował, że w kraju przyjęte są 2 kierunki zagospodarowania odpadów 
komunalnych.  Można  chemicznie  unieszkodliwiać  odpady  -  budując  spalarnie  śmieci 
stosowane  w  dużych  miastach.  Natomiast  mogą  być  stosowane  regionalne  systemy 
gospodarki odpadami wraz z budową  „ Zakładów zagospodarowania odpadów:”
Celem  utworzenia  Związku  Międzykomunalnego  jest  kompleksowe  stworzenie  systemu 
gospodarki odpadami wraz z zakładem gospodarowania odpadami.
Związek  powinien  kompleksowo  rozwiązywać  problem,  należy  doprowadzić  do  100  % 
zawierania umów przez mieszkańców z firmami odbierającymi odpady. 
Należy wybudować sortownie, kompostownie i doprowadzić do segregacji odpadów.
Powinna  być  prowadzona  edukacja  i  komunikacja  społeczna  a  następnie  prowadzona 
rekultywacja składowisk zamykanych.
Poinformował, że do końca 2009 roku powinny funkcjonować obecnie prowadzone 
składowiska śmieci,  które  nie  spełniają  wymogów ochrony środowiska.  W województwie 
łódzkim na 52 składowiska śmieci 21 powinno być zamkniętych.
Jest  zapowiedź  Komisji  Europejskiej,  która  od  stycznia  2010  roku  będzie  kontrolowała 
składowiska, które nie spełniają standardów, będą nakładane wysokie kary.
Związek powstał po spełnieniu wielu długich i trudnych procedur. Został zarejestrowany 
w październiku  2009 roku i  utworzona  jest  samodzielna  organizacja  samorządowa,  która 
powstała  z  inicjatywy  gmin.  Związki  mogą  otrzymywać  wysokie  dotacje  na  gospodarkę 
odpadami. Celem jest gospodarka odpadami komunalnymi na terenie działania związku tj. na 
terenie  24  gmin.  Najwyższym  organem  Związku  jest  Walne  Zgromadzenie,  którego 
Przewodniczącym jest Pan Cezary Dzierżek  a organem wykonawczym jest Zarząd składający 
się z 3 osób , w tym  1 osoba zatrudniona na etacie a 2 osoby pracujące  społecznie.
Zatrudniono na 2/5 etatu główną księgową  oraz 2 osoby na umowę zlecenie , Radcę
Prawnego oraz pracownika administracyjnego.
Z regulaminu organizacyjnego Biura wynika, że planowane jest w przyszłości zatrudnienie 
2 osób dodatkowych.
Pan R.Deluga poinformował, że budżet Związku na 2009 rok wynosił 120.000 złotych 
i został wykonany w 50% i dlatego planowane są pewne oszczędności.
Na 2010 rok planowany jest wyższy budżet Związku. Zorganizowane będą co najmniej 
2 Walne Zgromadzenia na których analizowany będzie proponowany budżet. 
Jest propozycja, aby budżet Związku wynosił około 947.000 złotych  po stronie wydatków 
w tym 283.000 złotych na administrację i sprawy organizacyjne.
Na przygotowanie inwestycji i sprawy związane z dokumentacją i wykupem terenów 
planowane jest przeznaczyć kwotę ponad 662.000 złotych.
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Pan  R.Deluga  -  poinformował,  że  wcześniej  działało  Stowarzyszenie  Powiatów  i  Gmin 
Dorzecza  „Bzura,  które  podejmowało  pewne działania  przygotowawcze  do  prawidłowego 
funkcjonowania Związku Gmin.
Podjęto działania, aby Zakład Gospodarki Odpadami w Piaskach Bankowych umieścić 
w wojewódzkim planie przestrzennego zagospodarowania oraz Wojewódzkim Planie 
Gospodarki Odpadami, co umożliwi utrzymanie pozwolenia  na budowę i  jest niezbędne przy 
dofinansowaniu zadania. Wprowadzono zadanie na listę zadań priorytetowych w ramach
„Regionalnego programu Operacyjnego i podpisano  proumowę w imieniu 24 gmin na 
dotację z zaznaczeniem, że inwestycja będzie  realizowana  przez Związek Międzykomunalny 
„Bzura”. Istnieje możliwość uzyskania dotacji w wysokości 40.000.000 złotych, co stanowi 
70 % kosztów planowanych inwestycji.
Powstały  dokumenty  przygotowujące  inwestycje,  zlecono  przygotowanie  map  sytuacyjno- 
wysokościowych do celów projektowych, przeprowadzono badania hydrogeologiczne, 
geotechniczne, opracowano koncepcję zagospodarowania odpadów i raport oddziaływania na 
środowisko oraz wystąpiono o wydanie decyzji środowiskowej.
Pan R.Deluga - poinformował, że do 15 maja 2010r  należy złożyć dokumenty do Zarządu 
Województwa Łódzkiego w sprawie dofinansowania .
Planowane jest  rozstrzygnięcie  przetargu  w sprawie opracowania  Programu funkcjonalno- 
użytkowego pod studium wykonalności. Następnie powinna być przygotowywana 
dokumentacja  techniczna  i  wyłoniony wykonawca.  W I kwartale  2011 roku powinna być 
rozpoczęta inwestycja zgodnie z opracowanym harmonogramem prac złożonym w Urzędzie 
Marszałkowskim. Harmonogram robót jest realizowany zgodnie z planem, składane są 
okresowe sprawozdania.
Bardzo ważnym problemem jest  wykup  terenu.  Gmina  Bielawy i  Gmina  Miasto Głowno 
posiadają od wielu lat własny teren o powierzchni około 13 ha ale nie w jednym kompleksie.
W środku  przechodzi  działka,  która  powinna  być  wykupiona  o  powierzchni  około  5  ha. 
Prowadzone są rozmowy z 5 właścicielami, którzy mają nieuregulowane prawo 
własnościowe. Bardzo ważnym problemem jest uzyskanie zgody społecznej na budowę.
Sprawa budowy zakładu w Piaskach Bankowych  była dyskutowana od 10 lat  i nie było 
zgłaszanych sprzeciwów. Teren został wyznaczony w planie zagospodarowania 
przestrzennego  Gminy Bielawy pod planowaną działalność. Obecnie pojawiły się pewne 
grupy przeciwne, ale podejmowane są rożne działania celem uzyskania akceptacji społecznej. 
W styczniu planowane są co najmniej 4 spotkania środowiskowe, większość mieszkańców 
chciałaby, aby zakład był budowany jak najdalej od ich miejscowości.
Prowadzenie wcześniejszych konsultacji nie było możliwe, ponieważ Związek 
Międzygminny „Bzura” został powołany kilka miesięcy temu. Powstały dokumenty, które 
pozwalają  przekonać mieszkańców taki jak „ Raport oddziaływania na środowisko”.
Zakład będzie budowany w pewnej odległości od zabudowań.
Następnym problemem jest pozyskiwanie dodatkowych środków finansowych w wysokości 
około 15 mln złotych. Planowane jest opracowanie studium wykonalności, które przedstawi 
ogólny koszt inwestycji. Należy zabezpieczyć środki finansowe na opracowanie dokumentacji 
w 2010 roku. Ważne jest pozyskanie środków finansowych jako wkład własny.
Podejmowane  są  różne  działania  mające  na  celu  pozyskiwanie  środków  finansowych. 
Prowadzone są rozmowy ze związkami międzygminnymi w innych miastach i ich propozycje 
na  pozyskiwanie  środków  finansowych.  Są  pewne  ustalenia  z  Wojewódzkim Funduszem 
Ochrony Środowiska na dofinansowanie inwestycji.
Pan R.Deluga -poinformował, że  Zakład Zagospodarowania Odpadów w Piaskach 
Bankowych będzie składał się z kilku segmentów: sortowni odpadów, wytwórni paliwa, 
przerobu odpadów na kompost, składowiska balastu i kwatery do składowania azbestu.
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Likwidacja azbestu powinna być przyśpieszona a na terenie województwa łódzkiego nie ma 
publicznego składowiska azbestu. Można będzie składować odpady budowlane oraz odpady 
niebezpieczne. Problemów jest wiele i należy działać w dużym tempie, ale potrzebne jest 
wsparcie przedstawicieli gmin i Przewodniczącego Walnego Zgromadzenia.
Na terenie kraju powstają takie zakłady i dobrze funkcjonują, z którymi nawiązujemy 
współpracę i wymieniamy doświadczenia. Wiele z nich korzystało z dużych dotacji.
Pan Cezary Dzierżek Przewodniczący Zgromadzenia Ogólnego Związku Międzygminnego 
„Bzura”- stwierdził, że  wiele  merytorycznych informacji przekazał Radnym Pan R. Deluga.
Poinformował, że kierował Stowarzyszeniem Powiatu Gmin Dorzecza :”Bzura”. który działał 
ponad 10 lat. Z inicjatywy samorządów Gminy Bielawy oraz innych Gmin były podejmowane 
działania, aby rozpocząć prawidłowe zagospodarowanie odpadów, ponieważ wytwarzanych 
jest  ich  coraz  więcej.  Zwiększyło  się  zanieczyszczenie  lasów,  rowów.  Gmina  Bielawy 
wykupiła tereny i w planie zagospodarowania wyznaczyła teren pod działalność usługową.
Gmina Bielawy nie była w stanie podjąć się zadania rozwiązania problemu zagospodarowania 
odpadów, dlatego poszukiwano partnerów do wspólnego działania.
Stowarzyszenie  Powiatu  Gmin  Dorzecza  :”Bzura”.  przystąpiło  do  opracowania  Programu 
„Bzura”, gdzie umieszczono problem prawidłowej gospodarki odpadami.
W 2005 roku przyjęto Program i podjęto uchwałę, aby utworzyć Związek Międzygminny
„Bzura”. Stwierdził, że sukces jest możliwy, jeśli wszystkie samorządy, gminy będą działały 
 wspólnie i realizowały wytyczone zadania.
Obecnie prowadzone są rozmowy z mieszkańcami Gminy Bielawy, którzy wycofują się 
obecnie z wcześniejszych wypowiedzi i wspierania inwestycji. 
Powinno zostać ustalone wspólne stanowisko i  prawidłowy sposób realizacji
Pan Leszek Arkuszyński Wiceprzewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego 
„Bzura”- podziękował za zaproszenie na Sesję.
Poinformował, że w dniu 18 grudnia 2009 roku została zawarta umowa z Zarządem 
Województwa Łódzkiego w sprawie możliwości dofinansowania planowanych inwestycji.
Obecnie prowadzone są rozmowy z Bankiem Gospodarki Krajowej o pozyskanie środków 
finansowych na przygotowanie dokumentacji.
Harmonogram prowadzenia projektu przewiduje uzyskanie pozwolenia w  I kwartale 2011 
roku.
Radny G.Wojciechowski - zwrócił się z zapytaniem, ile osób obecnie pracuje w 
administracji Związku Międzygminnego „Bzura” 
Pan R.Deluga - poinformował, że etatowo pracuje Pan Wiceprzewodniczący Zarządu oraz na 
2/5 etatu księgowa , natomiast na umowę zlecenie pracuje Radca Prawny i osoba obsługująca 
posiedzenia Zarządu i Zgromadzenie ogólne. Obecnie 1 osoba odbywa staż  pracy.
Radny G.Wojciechowski - ile osób planuje zatrudnić Związek dodatkowo.
Pan R.Deluga -   poinformował,  że zadaniem Związku Międzykomunalnego  „Bzura” jest 
przygotowanie inwestycji na kwotę około 60 mln złotych.
Należy przygotować niezbędne dokumenty, dokonać wykupu terenu, prowadzić negocjacje 
ze społeczeństwem. Powinny być zlecone przetargi na planowane roboty.
W innych związkach komunalnych pracuje Prezes lub Wiceprezes Związku Międzygminnego 
i 2 osoby w administracji oraz księgowa.
Niezbędne jest korzystanie z pomocy prawnej aby uzyskiwać opinie prawne.
Obecnie ogłoszono przetarg na wykonanie programu funkcjonalno- użytkowego i  studium 
wykonalności.
W najbliższej przyszłości powinna być wykonana specyfikacja, zgłosiły się firmy, które chcą 
wykonać to zadanie za kwotę 40.000 złotych. 
Poinformował,  że  wiele  robót  wykonuje  Pan  Leszek  Arkuszyński  -  Wiceprzewodniczący 
Zarządu Związku Międzykomunalnego „Bzura”.

8



Radny K.Sobieszek - zwrócił się z zapytaniem, ile terenów obecnie posiada Związek, czy 
istnieje konieczność zakupu terenów pomiędzy działkami 
Podejmowane są działania mające na celu przygotowanie dokumentacji,  czy brak wykupu 
terenów może być przyczyna opóźnienia inwestycji. Czyją  własnością są tereny , czy Gmin 
Bielawy i Miasta Główno, czy Związku Międzykomunalnego. Jaka jest odległość planowanej 
inwestycji od zabudowań.
Pan R.Deluga - poinformował, że Gmina Bielawy posiada 5.72 ha a Miasto Głowno -7.24 
ha.
Stwierdził, że powierzchnie działek są rozdzielone  działką o pow. około 5 ha..
Działka jest własnością 1 rodziny, ale jest kilku współwłaścicieli.
Podejmowane są rozmowy i właściciele wyrażają zgodę, ale są nieuregulowane sprawy 
prawne. Dokonano wyceny nieruchomości i będą prowadzone negocjacje ceny.
Wcześniej nie można było podejmować żadnych zobowiązań.
Poinformował, że można budować zakład na 2 działkach, ale zakup dodatkowych terenów 
ułatwił by prawidłowe rozplanowanie inwestycji.
Radny J.Haczykowski - poinformował, że planowana inwestycja została ujęta 
w wojewódzkim planie  zagospodarowania  przestrzennego.  Zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy 
działka do zakupu również została ujęta w planie wojewódzkim.
Pan R.Deluga - poinformował, że zadanie zostało ujęte w wojewódzkim  planie 
zagospodarowania przestrzennego oraz w planie gospodarki odpadami województwa 
łódzkiego, co pozwala na uzyskanie pozwolenia na budowę. Gmina Bielawy ma wyznaczony 
w  planie  zagospodarowania  teren  o  powierzchni  około  37  ha.  Wielu  mieszkańców  jest 
zainteresowanych  sprzedażą  nieruchomości,  ale  Związek  zamierza  zakupić  tylko  tereny 
niezbędne pod budowę inwestycji. W przyszłości poniesione koszty za zakup gruntu powinny 
być odzyskane.
Pan J.Michalak - Starosta Łowicki - zwrócił się z zapytaniem, czy Gmina Bielawy i Miasto 
Głowno  podejmowali  uchwały  w  sprawie  wniesienia  aportem lub  sprzedaży  terenów dla 
Związku Międzygminnego „Bzura”.
Pan R.Deluga - stwierdził, że nie ma podjętych takich uchwał. Najlepszym rozwiązaniem jest 
wykup terenów od gmin, ale w obecnej chwili nie jest to możliwe.
Gmina może aportem wnieść teren dla Związku Międzygminnego „Bzura”.
Pan L.Arkuszyński - poinformował, że Statut Związku przewiduje zakup nieruchomości.
Przy  składaniu  dokumentów  o  dofinansowanie  niezbędne  będzie  ustalenie  prawa  do 
dysponowania nieruchomością na cele budowlane. Możliwe jest wprowadzenie 
nieruchomości  aportem do Związku.
Pan J.Michalak - zwrócił się z zapytaniem, czy możliwe jest przesunięcie terminów 
podpisania umowy  z Urzędem Marszałkowskim, ponieważ jest to rok wyborczy i trudno 
będzie podpisać umowę cywilno- prawną.
Stwierdził,  że jest  obecnie  Dyrektorem ZUK  na urlopie i  jest  zainteresowany działaniem 
Związku, ponieważ jego zakład pracy zajmuje się składowiskiem odpadów.
Poinformował,  że na terenie  Gminy Nowa Sucha pobudowano składowisko odpadów, był 
inwestor, który wybudował wszystkie media, kwatery, ogrodzenie, drogi dojazdowe ale nie 
może funkcjonować z powodu protestu ekologów.
Pan R.Deluga -  stwierdził,  że  obecnie  nie  wiadomo,  czy  można  przesuwać terminy,  ale 
podejmowane są różne działania. Podziękował Staroście Łowickiemu za cenne rady.
Radny R.Szmajdziński -  stwierdził,  że  kierownictwo Związku Międzygminnego „Bzura” 
dokładnie nie wie w jakim punkcie się obecnie znajduje.
Stwierdził, że Pan C.Dzierżek został wybrany  na delegata związku przez Radę Miejska 
w Łowiczu. Zwrócił się z zapytaniem, dlaczego nie reprezentował miasta Łowicza 
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na  Walnym  Zgromadzeniu  Związku  Międzygminnego   „Bzura”  i  głosował  przeciw 
pomysłom gminy.
Pan C.Dzierżek- zwrócił się z prośbą o wskazanie szczegółów  niesubordynacji.
Pan K.J.Kaliński - poinformował, że zaproponował na niepłatnego członka Zarządu
Pana Bogusława  Bończaka a Pan C. Dzierżek nie głosował za proponowanym kandydatem.
Stwierdził, że zaproponował zmiany do Regulaminu Obsługi Biura i  Związku kandydat 
miasta nie poparł propozycji. Taką informację radni otrzymali od Burmistrza Miasta, co jest 
zgodne z prawem. 
Pan C.Dzierżek - stwierdził, że w pierwszym przypadku  wstrzymał się od głosu.
Poinformował, że należał do grupy osób, która od 2005 roku podejmowała się zadania 
skoordynowania pracy samorządów w celu utworzenia Związku komunalnego.
Były prowadzone rozmowy, aby miasto Łowicz należało do Związku do którego należą
24 gminy. Stwierdził, że wstrzymanie się od głosu nie miało żadnego znaczenia, ponieważ 
należało stworzyć zespół a nie stwarzać grupy  osób o różnych poglądach.
Regulamin organizacyjny proponował zwiększenie zatrudnienia o 2 etaty ale nie określano 
terminu. W biurze Związku obecnie pracują osoby na niecałe 2 etaty a pracy jest wiele. 
Co najmniej 2 razy w tygodniu wspólnie z Panem R Delugą dyżurujemy w siedzibie Związku. 
Miasto Łowicz jest jednym z największych samorządów, ale wszystkie zadania nie mogą być 
realizowane tylko przez przedstawicieli z miasta. Należy  włączyć do pracy przedstawicieli 
z innych gmin.
Pan J.K.Kaliński - stwierdził, że Radni Rady Miejskiej jednogłośnie wybrali Pana 
C. Dzierżka  na reprezentanta miasta Łowicza.
Miasto Łowicz płaci 1/8 składek na Związek Międzykomunalny „Bzura” dlatego zgłoszono 
Wiceburmistrza Miasta Łowicza na niepłatnego członka zarządu, ale nie został wybrany.
Radni nie żałują, że głosowali za wyborem Pana C. Dzierżka na przedstawiciela miasta.
Stwierdził, że jest prośba o lojalność wobec miasta.
Przedstawiciele  Związku  bardzo  optymistycznie  przedstawili  i  formacje  o  działalności 
Związku. Stwierdził, że Gmina Bielawy składa się z 39 wsi i zamieszkuje około 6.000 osób.
W dniu 1 grudnia 2009 roku na spotkaniu z mieszkańcami Gminy Bielawy  uczestniczyło 
80 osób, na którym Sołtys Wsi Wola Goławska  i  żadna osób uczestniczących nie była 
za budową Zakładu Zagospodarowania Odpadów.
Stwierdził, że budowa Zakładu  Zagospodarowania Odpadami może być dofinansowana 
w wysokości 60 mln złotych ze środków unijnych a miasto Łowicz jest bardzo 
zainteresowane jego powstaniem. Jako pierwsi z gmin podjęliśmy uchwałę o przystąpieniu 
do Związku Międzygminnego, płacimy składki w wysokości 30.000 złotych miesięcznie.  
Obecne  wysypisko  odpadów  ma  pow.19 ha,  położone  poza  granicami  miasta  w Gminie 
Łowicz za które na bieżąco płacimy podatki.
Do Związku Międzygminnego„Bzura” nalezą 24 gminy zamieszkałe przez 190.000 osób.
Burmistrz Miasta poinformował, że dwukrotnie na Walnym Zgromadzeniu pytał o skutki 
konsultacji społecznych w Gminie Bielawy i miały być prowadzone w lutym 2010 roku.
Pan R.Deluga - poinformował, że celem wypowiedzi było przekazanie informacji Radnym 
Rady Miejskiej o zadaniach związku. Optymizm powinien cechować przedstawicieli Związku 
Międzygminnego „Bzura”. Wszystkie inwestycje zarówno budowa oczyszczalni ścieków jak
też kanalizacji i zakładu zagospodarowania odpadów budzi duże emocje mieszkańców.
Należy liczyć się z dużymi trudnościami z  sprawie konsultacjami społecznymi i 
przygotowaniem dokumentów. 
Związek Międzygminny  „ Bzura” powstał niedawno i funkcjonuje od 3 miesięcy. 
Należy liczyć się z problemami wykupu terenów i trudno oczekiwać na efekty.
Obecnie Związek dysponuje odpowiednimi dokumentami, aby przekonywać mieszkańców 
Gminy Bielawy. W styczniu 2010 roku planowane są 4 spotkania środowiskowe 
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z  mieszkańcami Gminy Bielawy. Na spotkaniach powinni być delegaci Związku 
Międzygminnego „Bzura”, nie tylko 1 lub 2 członków zarządu. 
Problemów jest wiele i  należy je rozwiązywać  systematycznie, ale powinno być wsparcie 
wszystkich przedstawicieli Związku Międzygminnego „Bzura”.
Burmistrz Miasta - poinformował, że w styczniu Rada Miejska powinna uchwalić budżet 
oraz  ustalić  wysokość  kredytów  i  Radni  chcą  mieć  pewność,  że  środki  finansowe  będą 
wydatkowane prawidłowo. Stwierdził, że jako Burmistrz Miasta odpowiada za wydatkowanie 
środków finansowych przed RIO i mieszkańcami miasta.
Do 15 maja 2010 roku należy złożyć dokumenty do Urzędu Marszałkowskiego a Radni 
powinni mieć pewność, czy zobowiązania finansowe będą zrealizowane.
Radni uchwalając budżet muszą wiedzieć czy zobowiązania finansowe będą możliwe 
do zrealizowania.
Burmistrz Miasta poinformował, że uczestnicząc na spotkaniu w dniu 1 grudnia 2009 roku 
był zadowolony z wyjaśnień Pana Andrzeja Załuskiego.
Z rozmów z przedstawicielami firmy Eko - serwis wynika, że nie wiele osób jest 
zadowolonych  z funkcjonowania wysypiska śmieci Krzyżanowicach.
Stwierdził, że miasto Łowicz pozyskało bardzo wiele środków unijnych i, które rozliczane są 
systematycznie. Należy się cieszyć, że mamy funkcjonujące wysypisko, które może być 
wykorzystywane do 2017 roku.
Dobrze,  że  miasto  będzie  brało  udział  w  realizacji  zadania  „  Zakładu  przetwarzania 
odpadów”, to Radni i władze miasta ponoszą  wspólną odpowiedzialność za przedsięwzięcie.
Należy mieć pewność ,że nie będą to pieniądze stracone.
Pan Henryk Zasępa - zwrócił się z zapytaniem, czy nie istnieje zagrożenie, że ekolodzy 
zablokują realizację inwestycji. Czy są prowadzone rozmowy  w tym zakresie.
Pan R.Deluga - poinformował, że będą prowadzone rozmowy z mieszkańcami gminy, ale 
nie ma  pewności jaka będzie opinia społeczna. Na spotkaniu w dniu 1 grudnia 2009 roku 
były 3 głosy przeciwne a sołtys wsi Wola Goławska zgłasza wiele sprzeciwów.
Wielu mieszkańców podpisuje oświadczenia a następnie się wycofują. Konsultacja społeczna 
wcześniej nie była możliwa, ponieważ Związek nie funkcjonował wcześniej. 
Obecnie jest opracowana dokumentacja, badania i raport oddziaływania na środowisko.
Do realizacji jest wiele trudnych zadań ale jest to osiągalne.
Burmistrz Miasta -  poinformował,  że wydatki związku planowane na 2010 rok wynoszą 
kwotę  stanowiącą po 10 zł na każdego mieszkańca miasta.
Pan L.Arkuszyński -  poinformował,  że  Wójt  Gminy Bielawy  ogłosił  termin  zgłaszania 
uwag przez okres 21 przed wydaniem decyzji środowiskowej. Stwierdził, że wpłynęła 
1 petycja podpisana przez mieszkańców Woli Goławskiej, którą rozpatruje Wójt Gminy.
Przed wydaniem decyzji środowiskowej zasięgnięto opinii Powiatowego Inspektora Ochrony 
Środowiska i Powiatowego Inspektora sanitarnego, które miały być wydane w terminie do 
20 grudnia 2009 roku.
Radny K.Zieliński - zwrócił się z zapytaniem ile czynszu płaci Związek za pomieszczenia 
biurowe.
Burmistrz Miasta -  poinformował,  że na 2010 rok Związek zaplanował  na administrację 
wydatki w kwocie 284.000 złotych. Zwrócił uwagę, że 80 urzędników w  Ratuszu kosztuje 
mniej miesięcznie.
Wszyscy radni są za funkcjonowaniem Związku i budową Zakładu Zagospodarowania 
Odpadów, ale są pewne niejasności, które powinny być wyjaśnione.
Pan R.Deluga - poinformował, że jest propozycja budżetu na 2010 rok, który będzie 
konsultowany i dyskutowany. 
Nie jest możliwe, aby za 280.000 złotych utrzymywano 80 urzędników. 
Obecnie będą prowadzone rozmowy, dyskusje nad projektem budżetu Związku. 
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Nie jest możliwe, aby związek funkcjonował należy zatrudnić  co najmniej 3 osoby, ponieważ 
zadania inwestycyjne są pracochłonne. 
Należy korzystać z doświadczeń innych związków komunalnych. 
Koszty opracowania dokumentacji powinny być odzyskane. 
Pan J.Michalak - Starosta Łowicki - zwrócił się z zapytaniem, czy prawdziwa jest 
informacja,  że  koncepcja  zagospodarowani  kosztowała  600.000  złotych,  co  nie  jest  zbyt 
logiczne. Takie informacje powinny być wyjaśniane.
Zwrócił  się  z zapytaniem,  czy prowadzone były konsultacje z mieszkańcami  wsi Gminy 
Głowno.
Pan L.Arkuszyński - poinformował, że rozważana jest możliwość przeprowadzenia 
konsultacji w miejscowościach najbardziej zainteresowanych problemem.
Poinformował, że koszt opracowania koncepcji wynosił  60.000 złotych.
Pan C.Dzierżek - podziękował za zainteresowanie się problemami Związku 
Międzygminnego  „Bzura”.  Stwierdził,  że  od   2005  roku   wspólnie  z  Panem R.  Delugą 
pracujemy  z  dużym  zaangażowaniem,  aby  problem  ważny  dla  samorządów  został 
rozwiązany.
Na sesji przedstawiono Radnym z jakimi problemami borykają się Zarząd Związku i jakie są 
zamierzenia w celu ich rozwiązywania.
Planowany budżet Związku może równać się 3 miesięcznym poborom pracowników Urzędu 
Miejskiego, chociaż Burmistrz Miasta nie jest zbyt  „rozrzutny”. 
Stwierdził, że będzie podejmował takie działania, aby Radni Rady Miejskiej  byli zadowoleni. 
Zaapelował o wsparcie działań Związku, aby te  zamierania mogły być zrealizowane.
Przekazał radnym i władzom miasta serdeczne życzenia z okazji Świat Bożego Narodzenia.
Burmistrz Miasta - stwierdził, że budżet miasta corocznie się zwiększa a  Naczelnicy 
Urzędu Miejskiego są odpowiedzialnymi pracownikami.
Przewodniczący Rady Miejskiej przekazał członkom Zarządu  Związku Międzygminnego 
życzenia świąteczne.
Życzył, aby podejmowane działania były owocne dla wszystkich Gmin tworzących związek.
Burmistrz Miasta - zwrócił uwagę, że z wypowiedzi członków Zarządu  Związku wynika, 
że brakuje wsparcia samorządów dla budowy zakładu utylizacji odpadów.
Poinformował, że będąc Przewodniczącym Rady Miejskiej i Burmistrzem Miasta przez okres 
ostatnich 7 lat  nie było większych uwag na temat funkcjonowania wysypiska na obrzeżach 
miasta Łowicza. Stwierdził, że osobiście wizytował z Naczelnikami Wydziałów wysypisko, 
które jest prawidłowo zabezpieczone i prowadzone ,posiada strefę ochronną .
Rozważana jest możliwość urządzenia składowiska odpadów eternitu.
Burmistrz  Miasta stwierdził,  że  obawy mieszkańców  Gminy  Bielawy  są  bardzo  mocno 
przesadzone.
Poinformował, że ponad 30 lat były płyty azbestowe w 2 przedszkolach, które zostały w tym 
roku usunięte. Specjalna ekipa w kombinezonach ochronnych dokonała wywozu płyt.
Dobrze, że radni troszczą się o obciążenia miasta, ponieważ w styczniu 2010 r należy przyjąć 
budżet miasta na 2010 rok. Uzyskanie dotacji przez Związek spowoduje obciążenie miasta 
kwotą  około  4  mln  złotych,  ale  radni  widzą  potrzebę  budowy  zakładu  przetwarzania 
odpadów.  Radni  chcą  mieć  pewność,  że  środki  finansowe przeznaczone  na  dotacje  będą 
prawidłowo wykorzystane.
Pan R.Deluga -poinformował,  że  Związek  może  otrzymać  75% dotacji,  natomiast  25  % 
należy zabezpieczyć środki własne. Wysypisko w Krzyżanowicach k/Kutna nie jest 
prawidłowo prowadzone i dlatego budzi niezadowolenie mieszkańców.
Stwierdził , że Związek będzie podejmował rozmowy celem przekonania mieszkańców,
co do konieczności i potrzeby powstania zakładu przetwarzania odpadów.
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował za udział w sesji przedstawicielom Związku 
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Międzykomunalnego „Bzura” i za przedstawienie informacji o jego działalności .

Ad.8.

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że odpowiedzi na wnioski i interpelacje 
Radnych zostały udzielone w ustawowym terminie.
                   Radni nie zgłosili żadnych uwag.
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że  3 osoby nieobecne na II części obrad 
usprawiedliwiały swoją nieobecność.

Ad.9.

Radny R.Szmajdziński - stwierdził, że „ dieta radnego” nie jest wynagrodzeniem za pracę.
Nie ma wśród Radnych osoby, która  by nie zaliczyła nieobecności na posiedzeniach 
z różnych przyczyn. Radni Rady Miejskiej działają społecznie  a  ryczałt przysługuje za 
przygotowanie się do posiedzeń i uczestnictwo .
Na dzisiejszym posiedzeniu Rady Miejskiej na II części obrad było nieobecnych 3 radnych 
z różnych  przyczyn a Burmistrz Miasta przedstawił to jako problem.
Radny  zgłosił wniosek ustny, aby na następnej sesji dokonać zamknięcia części Sesji pod 
koniec obrad  i stworzyć możliwość spotkania się radnych na 15 min. bez udziału Burmistrza 
Miasta, pracowników Urzędu Miejskiego a  przy udziale  Radcy Prawnego celem 
przedyskutowania  w jaki sposób mają wyglądać obrady Sesji.
Poinformował, że Radnemu przysługują przywileje wynikające ze Statutu Miasta .
Stwierdził, że jako Radny posiada wiedzę ile razy i w jakich przypadkach może zabierać głos 
Burmistrz Miasta  na posiedzeniu Rady Miejskiej.
Stwierdził, że Burmistrz Miasta na dzisiejszym posiedzeniu zabierał głos co najmniej 6 razy, 
a nie miał prawa zabierać głosu. Jeśli nie ma nadzwyczajnych zdarzeń to powinien zabierać 
głos 2 razy podczas obrad, są obelgi Radnych i obrażanie. 
Były przypadki egzaminowania Radnego i zwracanie uwagi Radnej E. Zbudniewek, że źle się 
zachowuje i innego typu uwagi.
Przewodniczący Rady Miejskiej informował, że 3 osoby są nieobecne z różnych przyczyn.
Radny  T.Zaczek  -  zaprosił   Radnych  i  Burmistrza  Miasta,  Starostę  Łowickiego  oraz 
pracowników Urzędu Miejskiego na spotkanie promocyjne VI tomu Roczników Łowickich, 
które odbędzie się w dniu  29 grudnia 2009 roku o godz. 17-tej w ŁOK.
Radny P.Gołaszewski - zgłosił wniosek  w sprawie uwzględnienia w projekcie miejskim
„Karta  dużej  rodziny”  zapisów,  które  umożliwiają   stosowanie  preferencji  dla  rodzin 
wielodzietnych przy sporządzaniu listy oczekujących na mieszkania.
                               / stanowi załącznik/
Burmistrz Miasta poinformował, że różne są sytuacje na posiedzeniach Rady Miejskiej.
Stwierdził, że istotnie czasem jako Burmistrz potrafi się oburzać, ale przyznał się do 
błędu i przeprosił Radnych.
Poinformował,  że  mieszkańcy wybrali  go na Burmistrza  Miasta  z  takim charakterem jaki 
posiada i dokonają oceny jego pracy i postępowania  przy następnych wyborach.
Stwierdził, że pracował jako Przewodniczący Rady Miejskiej przez 4 lata i dokładnie poznał 
na czym polega praca i odpowiedzialność Radnych.
Burmistrz  Miasta życzył  Radnym  dobrych,  spokojnych  i  radosnych  Świat  Bożego 
Narodzenia. Życzył, aby Rok 2010 był dla miasta Łowicza dobry i oby został uchwalony 
dobry budżet  na 2010 rok.
Burmistrz Miasta poinformował, że to będzie bardzo trudny do realizacji budżet.
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W przeciągu ostatnich 3 lat udało się pozyskać około 40 milionów złotych środków unijnych
i  dlatego można  było  w ostatnim roku wydatkować  około  35% środków finansowych  na 
inwestycje.
Przewodniczący Rady Miejskiej życzył radnym zdrowych Świąt Bożego Narodzenia oraz 
spokojnego Roku  2010 r.
Pan J. Michalak - Starosta Łowicki - podziękował za szczodrość dla powiatu przy realizacji 
statutowych zadań.
Niektórzy Radni powiatowi twierdzą, że miasto zabrało starostwu 400.000 złotych , bo tyle 
przekazało  na  zakup  tomografu  a  z  dzierżawy  budynku  przy  ul.  Kaliskiej  mogłoby  być 
800.000 złotych./ budynek przekazany 25 lat temu/.
Stwierdził, że zadania powiatu i miasta są różne ale dzięki dobrej współpracy łatwiej można 
realizować zadania. Pomoc miasta jest potrzebna, starostwo nie ma możliwości pozyskiwania 
środków unijnych.
Dzięki pomocy miasta i gmin powoli udaje się wychodzić z zadłużenia Szpitala Miejskiego.
Obecnie Szpital Miejski osiąga zyski, dlatego powoli zwraca pożyczkę starostwu 
i odsetki od kredytów.
Na  koniec  roku  pracownikom  wypłacono  premie  kwartalne  średnio  po  800  złotych 
miesięcznie. Od 1 marca 2010 roku planowane są podwyżki średnio po 300 złotych na 1 etat.
Obecnie dług Szpitala Miejskiego wynosi około 7 milionów złotych w postaci kredytów 
na restrukturyzację  zakładu.
Starosta Łowicki podziękował za wszystkie inicjatywy i pomoc dla powiatu łowickiego 
i przekazał życzenia dobrej współpracy w 2010 roku.
Burmistrz Miasta - podziękował za dobrą współpracę podczas wspólnych imprez miejskich.
Poinformował, że podczas spotkania w Muzeum podziękował wszystkim za dobrą prace
 i współpracę.

Ad.10.

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w miesiącu styczniu planowane są 
2 sesje Rady Miejskiej zgodnie z planem pracy Rady na 2010 rok. 
   Posiedzenia Komisji odbędą się zgodnie z planami pracy Komisji na I półrocze 2010 roku.
                              / stanowią załączniki/ 

Ad.11.
  
    Na tym zakończono posiedzenie LI  Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

  Protokółowała :                            Sekretarz    Sesji                       Przewodniczący Rady

Alicja Dutkiewicz                          Marzena Rokicka                       Henryk Zasępa 
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